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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. február 12. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
NAPIRENDEK: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2013. évi költségvetési rendelet megvitatása.- I. forduló. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. február 12. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Furujás Józsefné szociális igazgatási ügyintéző, Kunné Horváth 
Izabella intézményvezető 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó szerint, illetve 
kiegészíteném még két döntési javaslattal. Dönteni szükséges a KEOP-2012-5.5.0/B. 
pályázati felhívás alapján benyújtandó pályázat költségeiről, valamint egy üzlethelyiség 
pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosításáról. Van-e más javaslat? Aki 
egyetért a napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 25/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
25/2013.(II. 12.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. február 12-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2013. évi költségvetési rendelet megvitatása.- I. forduló. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A polgármesteri jelentés az első napirendi pont. 

− Január 30-án állampolgársági esküt tartottunk a Hivatal tanácstermében. 
− Február 1-jén Makón voltam ünnepélyes emléktábla avatáson Galamb József 

emlékére. Az emléktáblát a Bartók Béla Általános Iskola épületén helyezték el. 
− Február 5-én Dr. Ortutay Miklós és Babos Tamás a kivitelező részéről a 

szennyvízcsatornázásról egyeztetett és az előrehaladásról tájékoztatott. Lesz egy kis 
problémánk, mert nagyon rövid időt kapott olyan utak kivitelezésére, amik a Magyar 
Közút Nonprofit Zrt. kezelésében vannak. Meghatározták, hogy meddig lehet, illetve 
mikortól lehet elkezdeni, és a határidők már nagyon sürgetnek. Valószínű, lesznek 
utcák, aminek helyreállítása nem fog beleférni a határidőbe, erről majd döntenie kell a 
szennyvíztársulásnak. Nagyon minimális csúszásba fog esni a vállalkozó, de ezt a 
lehetőséget a társulás valószínűsíthető, hogy meg fogja adni. A Kht-s utakat érintő 
csatornázást már novemberben nem lehetett elkezdeni és március vége az a határidő 
amikor megkezdheti a munkát. Nagyon rövid az idő, amíg végezheti. A kivitelezőnek 
április 10-én van részhatárideje a szerződés értelmében. Tájékoztatásul mondtam el, 
erről majd a társulás fog dönteni.  

− Február 6-án a Honismereti Kör meghívásának tettem eleget a Művelődés Házban. 
− Február 7-én Mikrotérség Központok fóruma volt, utána szennyvíz társulás ülésén 

vettem részt. 
− Február 8-án költségvetési egyeztetést tartottunk az intézményvezetőkkel. 
− Február 11-én a Magyar Közút Nonprofit Zrt.-nél tervegyeztető tárgyaláson voltam. 

Az Óbébai utca a Magyar Közút kezelésében van, és uniós pénzforrásokból készül 
ennek az útnak a terve. A szilárd hulladéklerakó utáni rész kapna egy vastag 
aszfaltréteget, utána, ahol Kübekháza fele elmegy az út jobbra, onnan egy új 
nyomvonalat építenek ki a régi helyén egészen a határig. Jelen volt Óbéba 
polgármestere, nagyon örül annak, hogy lesz egy ilyen lehetőség, de ha ez el is készül, 
ideiglenes határnyitásokkal lehet járhatóvá tenni, mert a schengeni egyezménynek 
még Románia nem részese. Az Unió külső határai itt vannak Magyarországnál és ez 
akkor lesz igazán használható, hogyha már Romániánál lesz a schengeni határ. Ebben 
az évben vagy legkésőbb jövőre meg is építik. Fognak majd fákat is kivágni, de csak 
az út nyomvonalában. Nem tudtak arra választ adni, hogy azok az útjelző határkövek, 
amiket bemértünk, hogy addig húzódik-e a Magyar Állam, illetve a Közútkezelőnek 
az illetékessége és tulajdonjoga.  

− Tegnap volt Baranyi Istvánné a Munkaügyi Központban, értekezletet tartottak és a 
közfoglalkoztatásnál sajnos változások várhatóak. Még valamikor novemberben, 
decemberben aláírtuk a megállapodást a Start-munkára és itt is változások lesznek, 
csak 5 hónapra fogunk kapni alkalmazási lehetőséget, korábban március 15-től 
októberig számoltunk, nem lesz napi 8 órás foglalkoztatás csak 6 órás. Át kell 
dolgozni majd az anyagot is órára, bérre, illetve az ehhez kapcsolódó anyagokat, 
amiket felhasználunk az árok- és a járdaépítéshez. 300 fő körüli egyéb közmunka 
lehetőséget kap a térség. Beadjuk az igényünket, 2 hónapos váltásban napi 6 órás 
foglalkoztatást jelent majd, 70 %-os támogatást kapunk, 30 %-ot az önkormányzat tesz 
hozzá. A Start-munka 100 %-os támogatottságú. Készítjük elő, hogy hány fő 
alkalmazására nyílik lehetőségünk. Beadunk egy létszámigényt majd az adott 
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létszámkerethez, és a többi igényhez fogják igazítani, ami a térség rendelkezésére van 
bocsátva.  

− Február 18-án rendkívüli testületi ülés lesz, mert akkor kell dönteni a kiírt 
közbeszerzési eljárásban. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Miért a szemétteleptől, miért nem beljebbtől készül el az út 
vastagabb rétegben? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem tudják a választ, a pénzkeretek meg vannak 
szabva, és ennyire futja. Ráadásul, ahol új alapokat kell építeni, ott még földcserét is előírtak, 
mert agyagos talaj van alatta. Felhoztuk, hogy a porgányi út elkészült és jelezték, hogy 
továbbiakban ezeket az átkelési lehetőségeket vizsgálni fogják központilag, és már mutatták 
polgármester úrnak, hogy pirossal az is be van rajzolva az óbébai úttól a porgányi meglévő 
útig, ez majd a későbbiekben bekerül a tervekbe. Ez mikor valósul meg, erre senki nem adott 
választ. 
 
Szirbik Imre  képviselő: A túloldalon tovább folytatják az útépítést? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem. Ott igazán nincs előrelépés ez ügyben. Marad a 
meglévő út. 2007-ben, 2011-ben is beszéltünk erről, akkor még úgy volt, hogy az 
önkormányzatnak kellett volna terveztetni, előfinanszírozni, most jobb a pozíciónk. Van-e 
még kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: 300 fő alkalmazására kapott lehetőséget a kistérség. Ez mekkora 
létszámot jelent, hogy szabályozzák? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindenki beadja igényét és gondolom, településnagyságra 
leosztják.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mennyi igényünk lenne? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeretnénk 10 főt 2 havi váltásban alkalmazni március 1-től, 
esetleg a nyári hónapokban több főt. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Le fogja fedni azokat a személyeket, akiket alkalmazni kellene? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem fogja lefedni. Ráadásul sok a nő közöttük, amikor 10 
főről van szó, akkor jobbára férfiakat kellene alkalmaznunk, mert a munkákat nők nem tudják 
elvégezni, csak egy pár dolgot. 
 
Bacsa György alpolgármester: Abban nincs változás, hogy ez a program kinyúlna télre is? 
Azt hiszem, ez országos probléma, ha leesik a hó, akkor az önkormányzatoknak nincs senki, 
aki eltakarítsa, mivel nincs közmunka-program. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a baj, hogy megint költségvetési évről beszélünk, ami 
december 31-ig van. Tavaly is december 31-ig volt lehetőség, mert januárban, februárban 
döntenek arról, hogy a decentralizált kereteket hogyan használják fel, mire beadjuk a 
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pályázatot már március 1.-jei kezdést jelent. Nem nagyon tudunk ebben előrelépni. Komoly 
probléma, nem beszélve arról, hogy ezeknek az embereknek nincs addig csak a segélyük, pont 
a téli időszakban kellene több jövedelem. Viszont nem tudunk árkot sem építeni télen, azt az 
időszakot kell majd meghatároznunk, amikor már nincs víz az árokban, márciusban még 
lehet, így lehet, csak májusban kellene elkezdeni, mert hiába vannak itt, ha víz van az 
árkokban. Volt egy másik pályázat, mely 3 fő kulturális segítőre vonatkozik, azt a pályázatot 
nem a Makói Munkaügyi Központba kellett beadni. A 3 főből lenne 1 fő a könyvtárban, a 
másik 2 főről úgy gondoltuk, hogy az egyik az óvodában szervezhetne, idős otthonban egy 
hölgy, egy férfi alkalmazott pedig a Művelődési Házban. Jelezték, hogy 4.000 helyről ment be 
igény, valószínű a 3 főt sem fogjuk megkapni. Van-e még kérdés? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A múltkor már említettem, hogy sok szeretettel hívom a 
testületi tagokat 25.-ére 10 órára egy megemlékezésre. Az idei ünnepségnek az a célja, hogy 
ne csak mi ünnepeljünk, hanem a falu közössége vagy a valaha óvodába járók is 
visszaemlékezzenek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 26/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
26/2013.(II. 12.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. február 12-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- KEOP-2012-5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat benyújtása – Energetikai 
korszerűsítés Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának intézményeiben 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A KEOP-2012-5.5.0/B. pályázati felhívással kapcsolatban 
döntött már a képviselő-testület a pályázat benyújtásáról. Módosult a beruházási költség, így a 
pályázat önereje is. A korábbi határozatban a tervezett beruházás teljes beruházási költsége: 
147.305.377,- Ft + ÁFA, azaz bruttó 187.077.829,- Ft, a módosított költség: 145.090.376,- Ft 
+ ÁFA, azaz bruttó 184.264.778,- Ft. A támogatás elszámolható bekerülési költsége 
ugyanannyi, mint a teljes beruházási költség. Az önerő: a korábbi 28.061.674,- Ft, a 
módosított 27.639.717,- Ft. A KEOP pályázatból igényelt összeg: a korábbi 159.016.154,- Ft, 
a módosított 156.625.061,- Ft. Az összes csökkenés bruttóban 2.813.051,- Ft, támogatásban 
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2.391.094,- Ft, az önrész csökkenés 421.957,- Ft. Kérdés? Aki egyetért a KEOP pályázat 
benyújtásával az előbb elhangzott módosított költségekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 27/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: KEOP-2012-5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat benyújtása – Energetikai 
korszerűsítés Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának intézményeiben 
 
27/2013.(II. 12.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEOP-2012-
5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete KEOP-2012-5.5.0/B. 
pályázati felhívás alapján pályázatot nyújt be az alábbiak szerint: 
 
1. A pályázat megvalósítási helyszíneinek neve, címe és helyrajzi száma:  
 a) Ady Endre Művelődési Ház 6775 Kiszombor, Szegedi u. 13., hrsz. 25, 
 b) Közművelődési Könyvtár 6775 Kiszombor, Szegedi u. 2/B., hrsz. 539/9, 
 c) Polgármesteri Hivatal 6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8. hrsz. 1144/1. 
 
2. A projekt megnevezése: Energetikai korszerűsítés Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatának intézményeiben. 
 
3. A pályázati konstrukció száma: KEOP-2012-5.5.0/B. 
 
4. A tervezett beruházás teljes beruházási költsége: 145.090.376,- Ft + ÁFA, azaz bruttó 
184.264.778,- Ft. 
 
5. A tervezett beruházásnak a támogatás szempontjából elismerhető bekerülési költsége 
(elszámolható költsége): 145.090.376,- Ft + ÁFA, azaz bruttó 184.264.778,- Ft. 
 
6. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pályázat önerejét 
27.639.717,- Ft összegben biztosítja oly módon, hogy azt az Önkormányzat 2013. évi 
költségvetésében eredeti előirányzatába betervezi, valamint pályázatot kíván benyújtani a 
Magyarország 2013. évi központi költségvetéséről szóló 2012. évi CCIV. törvény 3. melléklet 
(a helyi önkormányzatok által felhasználható központosított előirányzatok) 8. pontja alapján 
az önkormányzatok és társulásaik európai uniós fejlesztési pályázatai saját forrás 
kiegészítésének támogatására. 
 
7. A KEOP forrásból származó támogatás igényelt összege: 156.625.061,- Ft. 
 
8. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra 
vonatkozóan, hogy a KEOP forrásból nyújtott támogatás elnyerése esetén az önkormányzati 
saját forrás összegét (önerő) a költségvetésében elkülöníti.  
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Bacsa György alpolgármester távozott, így a képviselő-testület 5 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 24/2013.(I. 29.) KNÖT határozatot vissza kellene vonni, 
melyben az előbb elfogadott KEOP pályázatban döntöttünk. Kérdés? Aki egyetért a határozat 
visszavonásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 28/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  24/2013.(I. 29.) KNÖT határozat visszavonása 
 
28/2013.(II. 12.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tekintettel arra, hogy KEOP-
2012-5.5.0/B. pályázati felhívás alapján pályázat benyújtása – Energetikai korszerűsítés 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának intézményeiben tárgyú 27/2013.(II. 12.) KNÖT 
határozatával jóváhagyta a tervezett beruházás aktuális teljes beruházási költségét, a 
támogatás szempontjából elismerhető bekerülési költségét, valamint a pályázat önerejének 
összegét, ezért az azonos tárgyú 24/2013.(I. 29.) KNÖT határozatát visszavonja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombori Polgármesteri Hivatal Alapító Okirata 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az Alapító Okirat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Polgármesteri Hivatal Alapító Okirata. Kérdés? 
Aki elfogadja a Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratát, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 29/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Polgármesteri Hivatal Alapító Okirata 
 
29/2013.(II. 12.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Polgármesteri Hivatal Alapító Okirata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
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1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó a 
Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: 
Mötv.) 84. § (1) bekezdése, valamint az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § 
(1) bekezdés b) pontja alapján a Kiszombori Polgármesteri Hivatal (6775 Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 8.) Alapító Okiratát - a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. 
§ (1) bekezdése szerint normatív határozattal – a határozat melléklete szerinti tartalomnak 
megfelelően határozza meg. A Kiszombori Polgármesteri Hivatal Alapító Okirata jelen 
határozat mellékletét képezi. 
 
2. A Kiszombori Polgármesteri Hivatal Alapító Okirata 2013. február 13-án lép hatályba, 
ezzel egyidejűleg Kiszombor Nagyközség Önkormányzat Polgármesteri Hivatala 2012. 
március 28. napján kelt egységes szerkezetű alapító okirata hatályát veszti. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében a Kiszombori Polgármesteri Hivatal 
Alapító Okiratát aláírja. 
 
4. A Mötv. 51. § (2) bekezdése alapján, mint a képviselő-testület normatív határozatát, a 
helyben szokásos módon közzé kell tenni a polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő 
kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága  
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Közép- és Hosszú Távú Vagyongazdálkodási Terv 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a terv a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Közép- és Hosszú Távú Vagyongazdálkodási Terv. Kérdés? 
Aki elfogadja a Vagyongazdálkodási Tervet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 30/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Közép- és Hosszú Távú Vagyongazdálkodási Terv 
 
30/2013.(II. 12.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Közép- és 
Hosszú Távú Vagyongazdálkodási Terv tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a nemzeti vagyonról szóló 
2011. évi CXCVI. törvény 9. § (1) bekezdésében foglalt kötelezettségének eleget téve 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Közép- és Hosszú Távú Vagyongazdálkodási 
Tervét a melléklet szerinti tartalommal elfogadja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Vállalkozó fogorvos feladat-ellátási szerződése 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a szerződés-tervezet a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a vállalkozó fogorvos feladat-
ellátási szerződése. Jegyző úr egyeztetett Dr. Gácsi Zoltán jegyző úrral és a fogorvos úrral is. 
Kübekháza Község Önkormányzatának egyetértése, Ferencszállás és Klárafalva Község 
Önkormányzatainak véleménye is szükséges. Nincs fogorvosi ügyelet, ez eddig nem is 
működött, nem is tudnánk ügyeletet szervezni, ehhez TB támogatást sem kapnánk. Ha 
megszerveznénk az ügyeletet több orvossal, elég problémás lenne. Kérdés a szerződéssel 
kapcsolatban? Aki jóváhagyja a feladat-ellátási szerződést, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal meghozta 31/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Vállalkozó fogorvos feladat-ellátási szerződése 
 
31/2013.(II. 12.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a vállalkozó 
fogorvos feladat-ellátási szerződése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete jóváhagyja a melléklet 
szerinti feladat-ellátási szerződés-tervezetet, egyúttal felhatalmazza Szegvári Ernőné 
polgármestert, hogy a feladat-ellátási szerződést – a melléklet szerinti tartalomnak 
megfelelően, Ferencszállás és Klárafalva Község Önkormányzatainak véleménye 
ismeretében, Kübekháza Község Önkormányzatának egyetértésével - kösse meg az érintett 
vállalkozó fogorvossal. 
 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a megkötött feladat-ellátási szerződés egy-
egy példányát küldje meg a Csongrád Megyei Kormányhivatal Egészségbiztosítási Pénztári 
Szakigazgatási Szerve felé. 
 
A határozatról értesül:  
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István vállalkozó fogorvos 
- Dr. Molnár Róbert polgármester Kübekháza 
- Jani János polgármester Ferencszállás  
- Fekete József polgármester Klárafalva 
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- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
- Az óvodai beiratkozás időpontjának és a nyári zárva tartás meghatározása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az óvodai beiratkozás időpontjának és a nyári zárva tartás 
meghatározása a következő döntési javaslat. Kérdezem az óvodavezetőt, van-e szóbeli 
kiegészítése? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Az új jogszabályok alapján egyeztettük 
jegyző úrral. A 30 napos kihirdetési időtartam figyelembevételével lett meghatározva március 
18-tól 20-ig a beiratkozások ideje. A nyári zárva tartás idejét is meg kellene határozni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy az óvodai beiratkozások 
ideje 2013. március 18-20. közötti időszakban, valamint a nyári zárva tartás 2013. augusztus 
21-31. közötti időszakban legyen, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 32/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Az óvodai beiratkozás időpontjának és a nyári zárva tartás meghatározása 
 
32/2013.(II. 12.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az óvodai 
beiratkozás időpontjának és a nyári zárva tartás meghatározása tárgyú előterjesztést és - a 
nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés b) pontja, valamint a 
nevelési-oktatási intézmények működéséről és a köznevelési intézmények névhasználatáról 
szóló 20/2012.(VIII. 31.) EMMI rendelet 3. § (7) bekezdése és 20. § (1) bekezdése alapján - 
az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenntartásában lévő 
Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodában (a továbbiakban: 
óvoda) az óvodai beiratkozások idejét a 2013. március 18-20. közötti időszakban 8-17 óráig 
határozza meg akként, hogy a döntést a kérelem benyújtásától számított 8 napon belül kelljen 
meghozni, a jogorvoslatra – a közléstől, ennek hiányában a tudomásra jutástól számított – 15 
nap álljon rendelkezésre. 
 
2. A Képviselő-testület az óvoda heti nyitva tartásának idején nem változtat, azt az óvoda 
Szervezeti és Működési Szabályzatában foglaltaknak megfelelően határozza meg. 
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3. A Képviselő-testület az óvoda éves nyitva tartása esetében a nyári zárva tartás idejét – a 
korábban megszokott módon – augusztus utolsó két hetében, 2013. augusztus 21-31. közötti 
időszakban határozza meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Irattár 
 
 
- Szociálisan rászorultak vetőmag támogatása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szociálisan rászorultak vetőmag támogatása. A mai Szociális 
Bizottság ülésén is beszéltek róla. Itt van körünkben Furujás Józsefné, aki ezekben az 
ügyekben előadóként vesz részt és foglalkozik a nehéz sorsúakkal, ez a feladata. Előkészítette 
az előterjesztést. Tárgyaltunk már a gyermekjóléti szolgálat két munkatársával, valami 
hasonlót érzékelnek, és jónak találnák ezt a kezdeményezést, és részt is vennének a 
feladatban. Van egy munkatársunk, aki ellenőrizni is tudja, illetve nagyon fontos, hogy a 
gyermekjóléti szolgálat munkatársai is a kommunikációban rábírja ezeket az embereket arra, 
hogy van egy ilyen lehetőség, akkor éljenek ezzel. Tudjuk, nagyon gazosak a kertek, komoly 
munkát jelent már az ásás is, a gaztalanítás, de valamit el kellene kezdeni. Kérném, hogy az 
előkészítésről pár gondolatot mondjon el. 
 
Furujás Józsefné szociális igazgatási ügyintéző: Köszöntöm a testületet. Ez tulajdonképpen a 
segélyezési folyamat előkészítése során, környezettanulmányok, lakókörnyezet vizsgálatok, 
amik a segélyek megállapítása előtt zajlanak, ezek során egyre inkább azt tapasztaljuk, hogy 
nincsenek a kertek művelve. Jó esetben most már le van vágva a fű, esetleg a gaz, de a 
művelésre nagyon kevés esetben kerül sor, szinte azt mondhatnám, azoknál van még művelt 
kert, akik most csöppenek bele a munkanélküliségbe. Akik 5-10 vagy esetleg 20 éve úgymond 
a munkanélküliek körében vannak, vagy pedig családtagjaik, azoknál szinte kizárt, hogy 
művelt kert legyen. Már nagyon örültünk annak, hogyha most a lakókörnyezet vizsgálat során 
láttunk olyat, hogy a kert egy kis darabjában próbálkozott. A cél talán egy hosszú távú, szinte 
biztos, hogy nem rövid távú eredmény, hogy azok, akiknek elvileg ráérő idejük van, de 
élelmiszerre sincs igazán pénzük, valamit próbáljanak maguk körül tenni. Nem egyszerű, ezt 
tudom, de az sem állapot, hogy kizárólag csak kérnek, és nem tesznek semmit. Ez valahol egy 
elvárás is lehetne, akár most, akár későbbi segélyezések során, hogy számon tudnánk esetleg 
kérni, hogy mi az, amit próbált tenni. Azt is tudom, hogy ezekben a kertekben túl nagy termés 
se lesz, nem első évben fogják látni az eredményt, maximum egy kis önbecsülést kapnának, 
ha a kertből egy adag levest meg tudnának borsóból főzni. Nagy bevételekre ebből nem 
számítanának, nem terméscsúcsokat döntenének, de legalább valamit fel tudnának mutatni, és 
ezt úgy tudom elképzelni, hogy előre is, nem automatikusan, én kérek és jelentkezek, hogy 
kérem a vetőmagot, mert az nem egyértelmű, hogy a földbe kerül, hanem előre, mutassák 
meg, hogy elő van készítve. Természetesen nem lesznek tükörsima kertek, de legalább ássák 
fel, és valamit tegyenek azért, hogy már látsszon, hogy abba már bele lehet rakni azt a magot. 
Ez a cél és hosszú menetelés. Úgy érzem, hogy nem egy nagy létszámú kezdő csapat lenne. Jó 
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lenne, ha 10-20 fővel tudna indulni esetleg és bízzunk benne, hogy példát is mutatnak a 
többieknek, hogy ilyet is kapnak.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Kérdés? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Jónak találom az ötletet. Ugyanakkor az ellenőrzést nagyon 
nehéznek fogom találni, de azt a példát lehetne hozni, hogy elvárjuk, hogy ne szemeteljenek, 
de nem teszünk ki szemetes edényeket. Mindenképpen meg kell próbálni és esetleg mikor 
ősszel, vagy nyár végén jönnek segélyért, akkor, ha kapott ilyen támogatást, lehet kérdezni, 
hogy áll vele, mennyit termelt. Ott lehetne bizonyos fokú számonkérést valahogy beiktatni. 
Meg kell próbálni, ha 5 % esélye is lesz, az is valami, de megpróbáltuk, adtunk ilyenfajta 
lehetőséget is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm a támogató hozzászólást.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha valaki igényel vetőmagot és tegyük fel, el is veti, utána a 
gaz elviszi, nem lesz belőle semmi, utána van-e lehetőség jogilag szankciók alkalmazására, 
hogy a Szociális Bizottság azt mondja, hogy ezt meglépte a kérelmező és arra az adott évre 
már nem ad támogatást. Nehogy valaki elképzelje azért, mert most kap két marék babot és 5 
kg vetőmag burgonyát, ezért a nagy gazt le fogja takarítani, és fel is fogja ásni a kertet. Ha fel 
is ássa, abba tavasszal nem tud vetni semmit, ugyanúgy elveszi tőle a gyom. Biztos lesz 
kivétel, aki megcsinálja. Ha az aszály kiviszi, az rendben van, nem maga fogja okozni, hogy 
nem lesz belőle semmi, mert a drága vízzel ne locsolja a kertet, de lehetőség van-e 
szankcióra? Nagyon pesszimista vagyok ebben. Ezt egy felesleges pénzkidobásnak tartom.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nem annyira találtunk megoldást, mert egyelőre az van benne a 
rendeletben, hogy ne legyen gazos, stb., de ez alapból benne van, feltétele a támogatásnak, 
azoknak is, akik kapnak majd vetőmagot, azoknak is, akik nem. A szankcionálást és az 
ellenőrzést is eléggé ingoványos talajnak gondolom.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Teljesen elfogadva mindezeket az érveket, még akkor is 
azt mondom, hogy valahol el kell kezdeni, legalább halljanak ilyet. Ez egy lehetetlen helyzet, 
hogy emberek úgy élnek, hogy abszolút mindig csak segélyért jönnek. Valóban a 
Bizottságnak utána már joga, azt gondolom, ezt mérlegelni, hogy amikor élelmiszerre kéri a 
segélyt és ott volt a lehetőség. Nyilván ebből nem fognak egész évben és az egész család jól 
lakni, de a szándék az már nagyon sok, hogyha egyáltalán már gondolkodik ilyenen és elkezd 
egy család, két család, öt család ilyennel foglalkozni. Reméljük, ez is úgy tud terjedni, mint 
ahogy a fát igénylik. 
 
Bacsa György alpolgármester: Gondolja, odáig eljutunk, hogy a Hivatalban osztják a 
vetőmagot és állnak sorban, mert vetni akarnak a kertben? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ezt azért így nem gondoltam. Azt gondolom, ha már 
néhány családnál ez felmerül, ez már minta, ez már adhat lehetőséget. Tudom, hogy ez nem 
fog azonnal eredményeket hozni, de képtelenség, hogy emberek úgy nőnek fel, hogy soha 
semmit magukért nem tesznek.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Természetben lehet adni, megvan a lehetősége. Nem tudom, 
egyáltalán sok-e a jelentkező. Felmerül, hogy kapott ilyet és már más támogatást nem kérhet, 
azért nem fog idejönni. 
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Furujás Józsefné szociális igazgatási ügyintéző: Azt is érzem, hogy aki azt sem mutatja, 
hogy elkezdi ásni a kertjét vagy nem is gondol arra, hogy megkezdje, inkább azt kellene 
szankcionálni esetleg. Pozitívumként kellene venni azt, hogy megpróbálta és negatívumként 
azt, hogy nem.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Szociális Bizottság ülésén felmerült, megszavaztam, hogy meg kell 
próbálni. Személy szerint az a véleményem, hogy ez felesleges dolog, ki is mondom. Azért, 
mert olyan rendszert kell felépíteni, ahol szankcionálva van. Ember kell hozzá, aki ellenőrzi. 
Egyáltalán beengedi-e azt a személyt, aki ellenőrizné? Ha ezeket sorba veszem, akkor a 
megítélésem szerint ez az egész rendszer így nem életszerű. Kezdjük el, nagyon szép a cél, 
nagyon szép a gondolat. Lehet, egy-két ember el is kezdi. Például, aki idén kap, jövőre kapni 
fog-e ismét? Nem látom át ennek a sorát. Most jelen pillanatban, mikor megkapja országos 
szinten segélyben, olcsóbban megveszi a piacon vagy akárhol, mit kínlódjon a kerttel, nem is 
fog foglalkozni azzal, hogy kap-e vagy nem kap szociális juttatást. Aki akarja csinálni és 
feléri ésszel, az úgyis csinálni fogja, aki nem fogja fel ésszel, hogy ott van helyben, csak 
csinálni kellene, az ezután sem fogja csinálni, adhatunk bármit.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha ennek lehet következménye, hogy például megkapja ezt a 
támogatást, és mégsem termeli meg a zöldséget, akkor semmi egyéb támogatást nem kap. 
 
Furujás Józsefné szociális igazgatási ügyintéző: Akkor senki nem fogja kérni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Arról volt szó, hogy pozitívum, ha valaki igénybe vette, majd a 
későbbi elbírálásnál.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Volt egy lehetőség és arra nem jelentkezett, hogy kér ilyen 
támogatást, akkor nem kap semmit. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ki kellene próbálni, és jövőre majd látjuk az eredményét.  
 
Bacsa György alpolgármester: Aki megkéri és megcsinálja, az természetesen kapjon más 
támogatást is, de aki arra is képtelen, ugyanúgy gazos a kertje, ugyanúgy nem csinálja, akkor 
annak ne legyen alapja arra, hogy akármit is kérjen.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Hogyan lehet ezt ellenőrizni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ellenőrizni lehet, van olyan munkatársunk, aki végez 
ellenőrzéseket. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha elviszi a gaz, mit csinálunk, kifizettetjük vele a vetőmag 
árát? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ha nem csinálta meg és nyilvánvalóan tetten érhető, 
akkor az nem evidencia, hogy jövőre kap. Amikor tavaly ilyenkor gondolkodtunk azon, hogy 
kötelezzük arra, hogy tegyék rendbe a portájukat és hány elhanyagolt porta volt, ahhoz képest 
ne mondják, hogy nem lett látható az eredménye, még ha számszakilag nem is nagyon sok. 
Ha csak 4-5-öt vagy 10-et sikerül, már akkor azt gondolom, valamit elértünk, nem hatalmas 
eredményt várunk ettől. 
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Bacsa György alpolgármester: Azért rakta rendbe, mert meg lett mondva, hogy nem kap 
semmi támogatást. Ez most más dolog. Ha most is azt mondjuk, hogy megkapja, de a 
hibájából nem lesz belőle semmi, akkor erre az évre már más támogatást nem kaphat. Akkor 
ismét előjön, hogy ki fog bejelentkezni érte, mert senki nem fogja bevállalni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Maximálisan egyetértek az elmondott gondolatokkal, de 
valamit csak el kellene kezdeni. Ha nem teszünk semmit, ezt az állapotot állandónak és 
természetesnek tekintjük, tudom, hogy apró lépések, de érezzék már ők is, hogy ez az állapot 
nem egy állandó, próbáljanak valamit tenni, egyre rosszabb a helyzet, egyre többen vannak 
ebben a rétegben, borzasztó nagy az elszegényedés. Azt javaslom, hogy próbáljuk meg. Amit 
Balázs Zoltán képviselő úr elmondott, arra azt kell mondjam, hogy jól látja, nem adok sok 
esélyt ennek, de próbálkozzunk meg valamivel. Ez a kolléganőnek plusz munka, a 
legegyszerűbb az, hogy ezzel ne foglalkozzunk. Ha van más gondolat a testület részéről, hogy 
mit tudunk tenni még ezen kívül, fogadókészek vagyunk, lehet erről beszélni, hogy mit 
csináljunk. A gyermekjóléti szolgálat munkatársai, akik nap mint nap járnak ki, foglalkoznak 
ezzel a réteggel, ezekkel az emberekkel, ők is úgy érezték, hogy érdemes ezzel foglalkozni. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Valami önrész kellene, 10 %, hogy a pénze is benne legyen. Az 
ingyen dolgoknak nincs becsülete, azt tapasztalatom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez nem működne.  
 
Furujás Józsené szociális igazgatási ügyintéző: Inkább az ásásban látnám az önrészt, valamit 
letesz, hogy előkészíti a földet.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy az átmeneti segély nyújtása 
természetbeni formában vetőmag biztosításával is történhet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 33/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Szociálisan rászorultak vetőmag támogatása  
 
33/2013.(II. 12.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a szociálisan 
rászorultak vetőmag támogatása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy 
amennyiben Kiszombor Község Önkormányzata Képviselő-testületének az egyes pénzbeli és 
természetbeni ellátásokról szóló 3/2008.(I. 30.) KKÖT rendelet 6. § (2) bekezdése alapján az 
átmeneti segély nyújtása természetbeni formában történik, akkor az vetőmag biztosításával is 
történhet. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta Szoc., Eü. és K. Biz. elnöke 
- Irattár 
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- Tájékoztatás elöregedett és kiszáradt fákról 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a tájékoztatás elöregedett és 
kiszáradt fákról. A Bölcsődében gallyazni fogjuk a fákat. Kérték volna, hogy a tujákat az 
északi oldalon vágjuk ki, de elég jó állapotúak, megnéztem, nem indokolt a kivágás. Aki 
tudomásul veszi a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 34/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás elöregedett és kiszáradt fákról 
 
34/2013.(II. 12.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
elöregedett és kiszáradt fákra vonatkozó tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
- Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról. Kérdés? Aki 
tudomásul veszi a kincstárjegy vásárlást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 35/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
 
35/2013.(II. 12.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítő értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésről a képviselő-
testületet a soron következő ülésen tájékoztatja. 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.) 2013. január 
30-án lejárt 28.630.000,- Ft össznévértékű diszkont kincstárjegyből ismét diszkont 
kincstárjegyet vásárolt Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2013. február 20-ai lejárattal. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt „Megéri”) 
üzlethelyiség pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kaptunk egy kérelmet, hogy bérbe szeretnék venni a volt 
„Megéri” üzlethelyiséget, március 1-től szeretné elkezdeni a vállalkozását. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Az nem biztos, hogy két hét alatt a pályázati eljárást le lehet 
bonyolítani. Azt gondolom, hogy a márciusi soros testületi ülésen kellene ebben dönteni és 
április 1-től lehetne bérbe adni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most jelenik meg a helyi újság, abba már belerakhatjuk. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Megjelenhet, de akkor is kell hagyni a pályázat benyújtására időt. 
Ha nem érkezik be 3 pályázat, akkor második pályázati fordulóra van szüksége. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ezen nem lehet módosítani? Nem nagyon jelentkeznek üzlet 
bérletére.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem jelentkeznek, hamarabb ezt ki tudná bérelni, most egy 
kicsit a saját szabályaink fogja vagyunk.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ezt módosítani kellene. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most ha igénylik, akkor lehet, nem pályáztatni kellene, 
hanem dönteni abban, hogy a KTSZ épületén belüli területeket, boltokat a mindenkori bérleti 
díjon bérbe adhassuk. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Van egy vagyonrendelet és egy helyiség bérleti rendelet, ami ezt 
szabályozza. Raktár céljára, rövid határidővel, 3 hónapra lehet kiadni, de nem határozatlan 
időtartamra. 
 
Bacsa György alpolgármester: A rendeletet módosítani kellene majd, mert itt van egy üres 
bolt, és valakinek eszébe jut, hogy ki akarja venni, meghirdetjük, akkor volna értelme, ha 
tényleg jönne három ajánlat és meg lehetne versenyeztetni. A mostani helyzet alapján rögtön 
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oda kellene adni a meghatározott díjért. Úgy gondolom, ha valakinek van egy ötlete, akkor 
miért üsse ki a másik. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A testületnek vagyongazdálkodási szempontból kell néznie, hogy 
a legtöbbet kapja érte, nem az állampolgár szempontjából. Nyilván a kettő összecseng, mert 
idejön valaki, és mást nem érdekel. Annyit bele lehet írni a rendeletbe, ha ugyanazt már 
megpályáztatták egy éven belül, ha bérelni szeretné, oda lehessen adni, de nem volt már 2 éve 
pályáztatva ez a helyiség. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Azt a részét kellene változtatni, hogy egy érvényes pályáztat esetén 
is odaadhassuk. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Erre kb. 3 napot szoktunk ráhagyni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Pályáztatás mindenféleképpen kellene, ne legyen támadható a 
döntés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy írjuk ki a pályázatot és a márciusi 
soros testületi ülésen, döntünk a beérkezett pályázatokról, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 36/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt „Megéri”)  
üzlethelyiség pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosítása 
 
36/2013.(II. 12.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az üresen lévő 
önkormányzati tulajdonú, Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő 36 
m2 nagyságú üzlethelyiség további hasznosítására, a lakások és helyiségek bérletére, valamint 
az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendelet 8. 
§ (1) bekezdés a) pontjában foglaltak, és a 10/2013. (I. 29.) KNÖT határozatban megállapított 
(582,- Ft/m2) mérték alapján, 20.952,- Ft bérleti díj, mint alapár figyelembe vételével, 
pályázat útján dönt. 
 
A pályázó az általa benyújtott ajánlatban a pályázati alapáron, vagy az általa felkínált 
magasabb áron pályázhat. 
A nyilvános pályáztatást követően a legjobb ajánlattevő kiválasztása a Képviselő-testület 
2013. márciusi soros ülésén történik. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a pályázati felhívás 
közzétételéről gondoskodjon.  
 
A határozatról értesül:  

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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3. Napirend 
A 2013. évi költségvetési rendelet I. változatának megvitatása 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a mellékletek és a P.Ü.V.E.B. határozat a jegyzőkönyv 11. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A 2013. évi költségvetési rendelet I. változatának 
megvitatása a következő napirend. Beterjesztettük, mert kötelező és a hó végi ülésen fogjuk 
jóváhagyni. Az látszik az anyagból, hogy nagyon nagy a hiányunk, ebbe a pénzmaradvány be 
van számolva. Már szóltunk erről a Szociális Bizottság és a Pénzügyi Bizottság ülésén, hogy 
várjuk azt a lehetőséget, hogy a költségvetésbe hol lehet beépíteni egy olyan sort, ami a 
kiegészítő állami támogatásra vonatkozna, miután hitel nem tervezhető. A költségvetésbe 
kiegészítő támogatásra sort kell képezni központilag ahhoz, hogy rendeletünkben szereplő 
támogatást jelezni tudjuk. Olyat nem tehetünk meg, hogy ha valaki rosszul tervezi meg a 
bevételeit, tudja, hogy nem teljesül, kiadásait visszafogja, és ezt írja be, közben tudja, hogy ez 
a kiadás erre nem elegendő, ezzel csak becsapja saját magát, ez nem megoldás. Az a 
javaslatom, reméljük ez még a héten kitisztul, a pénzmaradványt sem szerepeltetnénk a 
bevételek között, hanem ha lehetőség lesz, a kiegészítő állami támogatás sorába írjuk be az 
idei évi bevételek és az idei évi kiadások közötti különbözetét, ami a működéshez 
kapcsolódik. Le lett írva, hogy be van tervezve 4 millió Ft falunapra, 2,5 millió Ft kátyúzásra. 
A Hivatalnál 9,6 főt finanszíroznak, de 13 fővel számoltunk. Ha muszáj lesz csökkenteni a 
kiadásokat, akkor ezeken a sorokon még tudunk, de 22 millió Ft a hiány pénzmaradvány 
nélkül, annyit nem fogunk tudni összeszedni. Valószínűsíthető, ha lesz egy ilyen sor, akkor is 
csak a kötelező feladatok hiányát lehet majd elszámolni. A költségvetési rendeletben is a 
kötelező és nem kötelező feladatokat külön kell bontani, a február végi testületi ülésre már 
úgy fogjuk beterjeszteni. Azt látom, hogy hiány jelent meg a költségvetésben, ez a pár tétel 
az, ami bővebben van számolva az összes többi alapszinten van megtervezve. Elkészült egy 
táblázat, amiben látszik, hogy a Hivatalra mennyit kapunk, mennyi így a szakfeladat hiánya, a 
képviselő-testület, polgármester számára nincs normatíva, semmilyen szinten nem jelenik 
meg a polgármester bére és a képviselő-testület tiszteletdíja. Ugyanakkor azt mondom, hogy 
itt főállású polgármester a jogszabályi előírás. Mindenhol mínuszok látszódnak, például a 
zöldterület gazdálkodáson 2 millió Ft. A közvilágítás talán egyenlegben van, a temető 
fenntartásra jelentősebb támogatást kaptunk m2 alapon, ezen a szakfeladaton van azoknak a 
személyeknek a bére, akikre januárban és februárban szükségünk volt a két festőn kívül. A 
közutak fenntartására 2011-ben költöttünk valamennyit, annak a nettó kiadásnak 110 %-át 
adják, ha nem költöttünk volna semmit, akkor 2,7 millió Ft támogatást kaptunk volna. Erről 
már beszéltünk bizottsági ülésen is, hogyha valamelyik településnek tökéletes útjai vannak és 
azért nem költött, de ilyen az országban nincs, hogy tökéletes minden út, aki egy kicsit költött 
rá, azoknak arra a szintre hozta, 10 %-kal megnövelten, aki semmit nem költött, 2,7 millió Ft-
ot kap. A védőnői feladatoknál is mínusz jelentkezik. A fogorvosi alapellátás egyensúlyban 
van. A családsegítésnél és a gyermekjóléti szolgálatnál jó a helyzet, de csak addig, amíg ez a 
társulás fennmarad. Ha félévkor ezt meg kell szüntetni, akkor itt visszalépés van, és 
normatívát kell visszafizetni. Voltunk kint Ferencszálláson és Klárafalván megbeszélni, 
hogyan képzelik el a jövőt, bízunk benne, hogy ezt áprilisig valamilyen szinten most már 
konkréttá tudjuk tenni. Jó lenne, ha a Bölcsőde kapcsán is társulhatnánk, de itt is vannak jogi 
problémák, hogy a társulásnál esetleg újként számít, nem kötelező feladat esetén a 
Kormányhivatal ehhez mit szól, hiszen előző évben be kell adni a kérelmet nem kötelező 
feladatra, ami január 1-től működne. Tudomásunk szerint a Bölcsődénkre ez a szabály nem él. 
Megjegyezném, hogy jött egy körirat már a 2014 évi költségvetést illetően a jogszabályi 
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háttérről, április 30-ig a 2014 évi költségvetési koncepciót is el kell készítenünk. Igazán 
semmit nem tudunk, hogy 2014-re a költségvetési törvény előírásai mik lesznek, de ettől 
függetlenül ez egy kötelező feladat. Most jelen pillanatban, ha jogszabályt nem módosítanak, 
a beszámoló és a jövő évi koncepció egy testületi ülésre fog bekerülni. Házi segítségnyújtáson 
1.947 e Ft mínusz van, az étkeztetés egyenlege 0,- Ft, a nappali szociális ellátásnál 4 millió Ft 
a hiányunk, óvodai nevelésnél 9.892 e Ft a mínusz. Az óvoda esetében a köznevelési törvény 
szeptembertől elismeri az óvodatitkárt, a korábbi időszakban nem és itt ilyen anomáliák 
vannak, ez nemcsak a bérből adódik, hanem a működési kiadások finanszírozása sem fedezi 
az óvoda nagyon szűkre vett működési kiadását. Gyermekétkeztetés problémás, ezzel kezdeni 
kell valamit. Művelődési Ház, Könyvtár esetében 11 millió Ft a hiány. Szociális ellátásoknál 
ebből is kevesebbet kaptunk összegszerűen, mint az előző évben. Már nem maradt a 
gyermekétkeztetés sorára, illetve a közmunka önerejére, pedig azt írja a jogszabály, hogy a 
közmunkások alkalmazásához szükséges önkormányzati önerő 30 %-ára, azon kívül a 
különféle bérpótló juttatások és támogatások önrészére, ami vagy 10 vagy 20 %-ára nyújtana 
fedezetet, valamint az eseti segélyekre. Közfoglalkoztatásnál is látszik a táblázatból, mennyit 
kell hozzátenni, de ez a sor változni fog, mert kevesebb létszámot tudunk alkalmazni a 300 
fős keretszám miatt. A bölcsődei ellátásnál közel 7 millió Ft a hiány. Az ingatlanok 
bérbeadásánál természetesen pluszunk van, mert kiadásként csak az áram- és gázszámla 
jelenik meg, amit továbbszámlázunk. Iskolafenntartáshoz 24 millió Ft-ot fizetünk, amire nincs 
fedezet. Pénzeszközátadás során jelenik meg a Többcélú Társulásnak átadott összeg, és ebben 
van 1,7 millió Ft a társadalmi szervezetek támogatására. Igazán itt is lépnünk kell, mert ha 
tudunk beadni pályázatot és kapnánk állami támogatást, akkor szerintem módosítani kellene a 
helyi pályáztatási rendszert, mert addig, amíg nem tudunk biztos eredményt, addig nem lenne 
szabad kiírni ezt a pályázatot, mert akkor vissza tudjuk fogni, ha meg nem, akkor ki kell 
fizetnünk a civil szervezeteknek a támogatást. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Addig nem lesz kiírva a pályázat, mindig évente írja ki a testület. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Akkor addig nem írjuk ki a pályázatot, amíg nem kapunk 
állami támogatást. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A sajátos működési bevétel is igen 
alacsony. Eddig közel 150-160 millió Ft volt, 130 millió Ft körüli volt a személyi 
jövedelemadó, illetve a kiegészítés, amit egy az egyben elvontak, illetve a gépjárműadó 60 %-
át vonták el és a csak a 40 %, ami az önkormányzatokat illeti.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezt azon a címen, hogy az iskolát elvitték?  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A feladatfinanszírozás címén. 
Valahol ezek voltak azok a pénzeszközök, amivel úgymond szabadon lehetett gazdálkodni, 
nem volt feladathoz kötve.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennek mi az oka, az iskolára nem lehet teljes egészében 
ráhúzni, ez annál jóval több. Hasonlítgattuk már az SZJÁ-t és ha az iskola itt maradt volna, 
akkor is jobban jártunk volna, ha ez a rendszer úgy marad, ahogy volt. Mondják, hogy 
feladatokat vettek át az önkormányzattól, igen, 0,8 főnyit és ezzel szemben 2 főt vittek el a 
járásba, itt maradt, hogy 9,6 fővel oldjuk meg a feladatokat. Oldjuk meg a honosítást, oldjuk 
meg a katasztrófavédelmi referens problémáját, szép gondolat, foglalkozzon ezzel valaki, 
szegény kolléganő rendszeresen jár továbbképzésre ezzel kapcsolatban, mellette csinálja a 
honosítást. Változás lesz a honosításban, a kérelmeket már nem itt kell beadni, hanem a járási 



 22

hivatalokban. Ugyanakkor itt marad az eskü, el szoktam mondani, hogy nem azon múlik, 
hogy számomra félóra elfoglaltságot jelent, ez engem nem terhel meg, félreértés ne legyen, 
hanem ugyanúgy jegyzőkönyveket kell készíteni, küldeni a leveleket, behívni őket az esküre, 
egyeztetni, visszaküldeni a jegyzőkönyveket, ennek azért nagyon sok munkarésze fog itt 
maradni. Már eddig is szűkítettebb körben fogadtuk a honosításra jelentkezőket, általában 
keddi napon, pontos időpontra. Rengeteg munka van vele. Gépjárműadóról egy gondolatot. 
Elvonták a 60 %-át és most jogértelmezés van folyamatban, mert szerintünk ez úgy működik, 
hogy a tavalyi, tavaly előtti vagy korábbi adókat, amiket most fizetnek be, nem kellene, hogy 
elvonják 60 %-ban, mert ha megfizették volna, az önkormányzat bevétele lett volna. A 
Kormányhivatal a költségvetési törvényre hivatkozva azt mondja, hogy már minden befolyó 
fillér, ha az idei évi előírás, ha az tavalyi, tavaly előtti vagy 10 éves, akkor is már az államnak 
jár a 60 %-a. A Magyar Államkincstárnál, akik készíti az adóprogramokat, illetve az 
adóztatást is ellenőrzik, azt állítják, hogy csak az idei évi előírásnak, az idén kivetett adónak a 
60 %-a illeti meg a Magyar Államot. Nem is történt most átutalás, várakozunk, nemcsak 
Kiszomboron, hanem mindenhol, mert ezt tisztázni kellene, hogy akkor mi volt a 
törvényalkotó szándéka. A költségvetési törvényt, ha olvassuk, akkor azt kell, hogy mondjam, 
igaza van a Kormányhivatalnak. Összegezve a helyi költségvetést, 49.132.000,- Ft, ami a 
tárgyévi bevételek, tárgyévi kiadások különbözete, amiben benne van a falunap, kátyúzás, 
civilek támogatása, az újszülöttek köszöntésére a 15.000,- Ft-os betétkönyv, amit még nem 
osztottunk ki, vártunk, hogy a testület ebben fejtse ki a véleményét. Benne van a belső 
ellenőrzés jelen pillanatban, a Társulásból csak jövőre tudunk kiválni. Nincs benne az ügyelet 
finanszírozására kapott összeg, mert közvetlenül Makó kapja, de még a Többcélú Társulás 
keretében működtetjük az ügyeleti ellátást, ami szerintem, nagyon jó és ezt így kellene tovább 
működtetni. Ferencszállás és Klárafalva még itt van a belső ellenőrzésben, Maroslele jelezte, 
hogy ki szeretne lépni, de időpont problémák vannak, hogy mikor lehet kilépni. Próbálkoztam 
azzal, hogy esetleg Szeged térségből a belső ellenőrzésbe csábítani el településeket, de 
mondták, hogy megoldott náluk Szeged kistérségben. A belső ellenőrzés költségeit úgy 
lehetne csökkenteni, hogy még több települést bevonni és akkor kisebb lenne a költség. Amit 
lehetett megtettem, de nem tudtunk sajnos előrelépni. Írtuk az anyagban, hogy szembe kell 
nézni nagyobb kiadásokkal is, mivel meg kell terveztetni az önkormányzati intézmények, 
épületek szennyvízcsatorna bekötéseit. A helyszín nélkül, a külső csatornaterv nélkül nem 
lehet megcsinálni, nem tudunk árajánlatokat kérni és ez elég nagy összeg lesz, mivel sok 
önkormányzati ingatlan van. Még nincs benne az anyagban, de kezdeni kell valamit a Szántó 
Kovács utca útburkolatának helyreállításával például. Nagy Lőrinc jelezte és ebben dönteni is 
kellene, mert a régi Művelődési Házban komoly elektromos problémák vannak. A nagytermet 
le kellene köttetni egy külön hálózatra ahhoz, hogy ne legyen probléma és a legközelebbi 
rendezvény ott az óvodabál. Annyira el van öregedve a vezeték a falban, hogy a hatalmas 
erősítők problémát okoznak. Kérném a testület felhatalmazását, hogy árajánlatokat kérjünk, 
amit behozunk a február végi testületi ülésre, hogy az óvodabálra el is készüljön az 
elektromos hálózat felújítása. Aki egyetért azzal, hogy kérjünk árajánlatokat a régi 
Művelődési Ház nagytermének elektromos hálózatának felújításához, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 37/2013. számú határozatát. 
Tárgy:  „Régi” Művelődési Ház belső elektromos hálózatának felújítása 
 
37/2013.(II. 12.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „régi” 
Művelődési Ház belső elektromos hálózatának felújítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a „régi” Művelődési Ház 
(6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 9.) nagyterme elektromos hálózatának felújításával 
egyetért és felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a felújítási munkálatok elvégzésével 
kapcsolatban árajánlatokat kérjen. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megrendeltük a kéményseprő-ipari közszolgáltatótól a gázos 
kémények bemérését, illetve jelentős maradványunk van a költségelvű bérlakások lakbér 
bevételéből, úgy gondoltam, annak terhére egy-egy szén-monoxidjelző készüléket 
vásárolhatnánk. Előbb-utóbb a Móricz utcai volt szolgálati lakást meg kell csináltatnunk, 
szalagcseréppel ki kellene javítani, mert össze fog dőlni és nagyobb kárt fogunk elszenvedni. 
Az is elgondolkodtató, hogy lakássá visszaalakítani, egy meszelés után esetleg kiadni. Ebben 
még nem kell most dönteni. Kérném a véleményeket az újszülötteknek nyújtandó 
támogatásról. A rendelet még él, ha már kifizettük volna, jogszerűen jártunk volna el. 
Mindenkit belevettünk, aki kiszombori állandó lakos, kb. idén 42 újszülöttet jelentene. 
Tartsuk ezt fent tovább vagy ne, vagy várakozzunk? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezzel nem tudunk várakozni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha azt mondja a képviselő-testület, hogy még várakozzunk, 
akkor még nem fizetjük ki. Ami problémát okoz, hogy annyira kevés a születésszám, hogy 
legalább ezt a gesztust kaphassák meg, csak a másik, ha az ember belegondol, hogy a 15.000,- 
Ft-ot majd csak 18 éves korában tudja igénybe venni, majdnem hogy ez tényleg a gesztussal 
egyenértékű, aminek az éves költsége ebben az évben 675.000,- Ft körüli. Egy másik nagyon 
fontos dolog, a pénzmaradványban benne van az az örökölt összeg is, amit az idősek otthona 
örökölt. Nem volt megjelölve, hogy mire használjuk fel. Ha a pénzmaradványt el kell 
használni, akkor sajnos ezt a hiányok fedezésére kell majd használnunk. Kérte az 
intézményvezető, hogy az ÖNO-ban van egy mobilfal, ami elhatárolja az irodát és az ebédlőt, 
ezt szükséges lenne elbontani. A kiadások csökkentése irányából nézve, csökkenteni kell, 
akkor ezek létszámcsökkentéseket jelentenek, de most itt van két emberünk, a két festő, amíg 
lehet, azt javasolnám, hogy próbáljuk őket is megtartani, mert szükség is van rájuk, két ember, 
két család. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Mindenképpen amellett vagyok, hogy tartsuk meg őket, mert 
bebizonyították, hogy nemcsak meszelni tudnak, hanem például havat lapátolni is. Mindent 
csinálnak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt olyan a téli időszakban, kint a temetőben vágták a 
sövényt. A másik, hogy nincs, aki Süli Jánost helyettesítse, rengeteg feladata van. A 
következő téma, hogy 5 db jelzőrendszeres készülékünk van, ennek az összege benne van az 
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átadott pénzeszközök között. 40.000,- Ft/év/db a jelzőrendszeres készülék működtetésének 
hozzájárulása. Azért ekkora az összeg, mert a makói Szociális Intézetben állandóan van egy 
személy, ha bemegy a jelzés, azonnal kimegy az időshöz. Jelezték a tegnapi napon az 
intézményvezetőnek, hogy van 2 db szabad készülék, amit másik település igénybe tudna 
venni.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Makón szűnt meg három készülék, elhalálozás 
következtében kettő és egy ellátott bentlakásos intézménybe került. Hirtelen egy hét alatt 
három készülék vált szabaddá. Azzal kerestek meg, hogy ki lehetne-e Kiszomborra helyezni 
egy készüléket. Tegnap már két házi segítségnyújtásban lévő ellátottunk jelezte, hogy 
igényelné a készüléket. Mindig bizonytalan, hogy ez mennyi időre szólna, hiszen, ha itt 
elhalálozás vagy bentlakásos otthonba történő beköltözés történik, akkor mi sem tudunk mit 
csinálni, esetleg felajánljuk Makónak, hogy próbálják kihelyezni. Ezek nem előre 
kiszámítható dolgok, de jelen pillanatban most két ellátott azt mondta, hogy igényelné a 
készüléket.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyet vagy kettőt ajánlott fel Makó? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Egyet mondott Makó, hogy már az is segítség 
lenne, hiszen ilyenkor mindenkit körbetelefonálnak, hogy milyen igény lenne, de nálunk két 
igénylő is lenne rá. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Furcsa számomra, hogy 24.000 lakosú városnál nem tudnak 
elhelyezni, vagy szűkítenek vissza?  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Rákérdeztem ennek az okára, hogy mi történt és 
azt a választ kaptam, hogy ez olyan gyorsan történt, hogy most nem tudják elhelyezni a 
készülékeket.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Olyan megállapodás nem lehet a makóiakkal, hogy jelenleg két 
igénylő van, most átvesszük, de ha nálunk van felesleg, akkor automatikusan visszaadunk 
egyet?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha lemondunk róla, akkor bekerül, nem használja senki, ettől 
függetlenül, ahány készülék van, akkor fajlagosan egy készülékre majd több lesz a költség. 
Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom mind a kettő kihelyezését, mivel az intézményben a 
bentlakásos rész megszűnt, ennyi gesztussal tartozunk talán az idősek felé. Visszatérve a fal 
elbontásra, azt is javaslom, mert úgy látom, mostanában olyan élénk nappali foglalkozások 
vannak, nagy létszámmal, amihez gratulálok a szervezőnek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a javaslat, hogy két jelzőrendszeres készüléket vegyünk át 
Makótól. Aki egyetért azzal, hogy vegyük át a két darab jelzőkészüléket, melyhez a 80.000,- 
Ft-ot biztosítjuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 38/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Jelzőrendszeres készülékek átvétele 
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38/2013.(II. 12.) KNÖT. h 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
jelzőrendszeres készülékek átvétele tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a 
fenntartásában működő Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény a makói Egyesített 
Népjóléti Intézménytől térítésmentesen átvegyen két darab – a jelzőrendszeres házi 
segítségnyújtás keretében működtetett – jelzőkészüléket és azok az azt igénylő kiszombori 
időskorú lakosoknál kihelyezésre kerüljenek. 
 
A Képviselő-testület a jelzőrendszeres házi segítségnyújtásnak a két darab jelzőkészülék 
működtetésével kapcsolatos többletköltségét 80.000,- Ft összegben akként biztosítja, hogy azt 
az Önkormányzat 2013. évi költségvetésében a pénzeszközátadás kiadási előirányzatának 
terhére betervezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A falat ki fogjuk bontatni. Képviselő-testületé a lehetőség. 
Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A zöldterület gazdálkodás mit takar? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Az eddig város- és 
községgazdálkodás elnevezésű szakfeladat volt. A közterületek rendben tartását jelenti, ezen a 
szakfeladaton van a két festő bére és járuléka is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Olyanokat nem vettek figyelembe, például a város- és 
községgazdálkodás szakfeladaton volt az állati hulladék elszállíttatásának költsége is, ami 2,8 
millió Ft. A határnyiladék rendben tartására kapni fogunk támogatást, az még többletet fog 
jelenteni, addig amíg Schengennek nem része Románia, a ki- és beléptetéseknek a száma adja 
meg a támogatás alapját és ez most ilyen szempontból előnyösebb.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság is tárgyalta a költségvetést, ezek a problémák 
ott is felmerültek, átbeszéltük. Nagyon szép munka, amit a pénzügyi vezető elkészített. Az 
első változatot elfogadásra javasoljuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Illetve azt javasolta a Bizottság, hogy a kiegészítő 
támogatásra keressük a lehetőséget, és mindenképpen mutassuk ki a tárgyévi bevétel és kiadás 
különbségét, ha van mód rá, akkor próbáljunk pályázni. Azt mondják, hogy még finomítani 
kell a költségvetést, de hogy lehet ezt finomítani, mert szerintem alapkérdésekben nem 
megalapozottak. Meg kellett volna nézniük a 0-ról indulva az országos kiadásokat. Nem 
tudom, milyen hatástanulmányokkal támasztották ezt alá. A feladatfinanszírozást sem látom, 
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amikor nem elég a hó eltakarításra, az utakra adott pénz, akkor nem tudom, mi a feladatunk. 
Amikor meghatározzák a létszámokat egy Hivatalra, akkor azt miért csoportosítják át a 
városokhoz, megértem, problémák voltak, ne legyen város és falu ellentét, akkor oda több 
létszámot kellett volna adni, itt meg meghagyni. A szociális ellátásnál biztos végigvezették, 
hogy elkerült az ápolási díj, azt is megértem, de ennyit mégsem kellett volna elvonni. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Tavaly 27.600.000,- Ft volt, most 
15.934.000,- Ft. Az ápolási díj 25 %-a, ami most nem az önkormányzat kiadása, de az is csak 
11 hónapra, mert januárban még a decemberre eső kifizetése az önkormányzatot terheli. A 
gyermekétkeztetést, a 68.000,- Ft-ot felemelték 102.000,- Ft-ra, azok esetében, akik után 
normatívát igényelhetünk. Így is kevesebb. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mi a legjobb és legrosszabb forgatókönyv? Ha nem kapunk a 22 
millió Ft-os hiány támogatásához semmit? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A megtakarításunk terhére tudjuk finanszírozni. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A diszkont kincstárjegy azért nem 
jelenik meg a tartalékban, mert kamatozó kincstárjegy és egy évnél hosszabb lejáratú, a 
felhalmozási kiadások forrásaként van most beállítva. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Egyébként hiányt nem lehet tervezni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem is lehet beleírni a rendeletbe, hogy hiány. Az egyik 
megoldás a hiány csökkentésére, hogy visszacsökkentjük a kiadásokat, kiszedjük a falunap 
költségét, a civil szervezetek támogatását és egyebeket, akkor már csökken valamennyit, a 
fennmaradó hiányra be kell írni, hogy a diszkont kincstárjegy értékesítés terhére biztosítjuk. A 
másik variáció, hogy kimutatjuk a 49 millió Ft-os hiányt, mert lesz sora a költségvetésben és 
arra pályázni fogunk. Ha kapnánk valamennyi pályázati összeget, akkor végig tudnánk vinni 
az évet, de ha a rendszerhez nem nyúlnak hozzá, csak ebben az évben tudjuk megcsinálni, 
mert van pénzmaradványunk. Ha nem lenne pénzmaradványunk, akkor itt tragédia lenne, már 
-49 millió Ft-tal indítanánk. Ha a rendszeren nem változtatnak, akkor most kapunk egy évet, 
valahogy végigküszködjük, de azt már nem lehet, hogy a következő évben 50 millió Ft 
hiánnyal induljunk, mivel már nem lesz pénzmaradvány. Lettek többletbevételek, vannak 
olyan adóbevételek, amik év végén jöttek be feltöltésre, ezt sem tudhattuk, de ebben még 
mindig benne van, hogy nem kéri-e vissza májusban. Látják, hogy gond van, de abban bízik a 
kormányzat, amiket lehet olvasni, hogy a struktúrákhoz, rendszerekhez hozzányúlnak az 
önkormányzatok. Nekünk is van benne több olyan dolog, amiben vissza lehetne lépni. Ezek 
olyan visszalépések, amik a szolgáltatások szűkülését jelentik. Például csökkentünk 
létszámnál, Művelődési Ház, Könyvtár adódik, de akkor mit csináltunk? A Művelődési Ház 
és Könyvtár működtetése kötelező, de ott látszik a legnagyobb hiány például. Van egy 
dolgozó a Könyvtárban, alkalmazunk valakit a Művelődési Házban napi két óra hosszára, 
elvégeztük a feladatot, 2 óra hosszát nyitva volt naponta és akkor a falunak jobb lett a sorsa? 
Abszolút nem.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A minőség rovására menne, nem ez a megoldás. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem ez a megoldás. Kiszedjük a költségvetésből az 
újszülöttek, a civilek támogatását, a falunapot. Nincs benne a költségvetésben, nem is nagy 
összeg, de meg kellene szüntetni véleményem szerint az ingyenes vérvételre szállító buszt, 
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amit havonta egyszer működtettünk. Ebben dönteni kellene, mert például januárban egy 
személy vette igénybe, más hónapokban kicsivel többen vannak, de azt tapasztaljuk, hogy 
jobbára csak egy körzet küldi a betegeket. Senki nem működtet ilyet. Azt javaslom, hogy ezt 
vissza kellene léptetni, szüntessük meg, és azonnal értesítsük a szolgáltatót, már jeleztem a 
doktornőnek, hogy valószínű meg fog szűnni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mekkora éves összeget jelent? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Kb. 150.000,- Ft. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Javaslom, hogy szüntessük meg. Aki egyetért azzal, hogy a 
makói szakrendelésre történő személyszállítás költségeit a továbbiakban ne biztosítsuk, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 1 nem szavazattal meghozta 39/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Szakrendelésre történő személyszállítás 
 
39/2013.(II. 12.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
kiszombori betegek makói szakrendelésre (vérvétel, laborvizsgálat, stb.) történő 
személyszállításának költségeit a továbbiakban nem biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a Képviselő-testület 
döntéséről a személyszállítást végző vállalkozót tájékoztassa. 
 
A határozatról értesül:  
- Juhász János egyéni vállalkozó 
- Dr. Kiss Katalin háziorvos 
- Dr. Hegyes Ferenc háziorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Aki egyetért azzal, hogy keressük a 
megoldásokat arra, hogy helyére kerüljenek ezek a kiadások és amennyiben a központi 
irányelvek megengedik a kiegészítő állami támogatás soron jelenítjük meg a hiányt és 
beterjesztjük a februári következő soros testületi ülésre, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 40/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A 2013. évi költségvetési rendelet I. változatának megvitatása 
 
40/2013.(II. 12.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte és megvitatta az 
önkormányzat 2013. évi költségvetése első változatának tervezetét és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat 2013. évi 
költségvetése előterjesztett első változatát alkalmasnak tartja arra, hogy Kiszombor 
Nagyközség Önkormányzata 2013. évi költségvetése tervezete előterjesztéseként a február 
26.-ai ülésén tárgyalja azzal, hogy a pénzmaradvány figyelembe vétele nélkül a kiegészítő 
állami támogatás igénylése betervezésre kerüljön a kiadási oldal lehetséges csökkentése 
mellett. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még egyéb kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, 
köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 


